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ACTA DE LA SESSIÓ: PLE EXTRAORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT DEL DIA  3 

D´ABRIL DE 2017. 

 

A la vila de Roses (Girona), 3 d´abril de 2017. 

 

Quan són les 13:00, es reuneix a la sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de 

la senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, la Ple de 

l’Ajuntament a l’objecte de dur a terme la sessió extraordinària d’acord amb la 

convocatòria que s’ha repartit. 

 

SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 

 

Sr. Carles Pàramo i Ponsetí Primer tinent d'alcalde 

Sr. Francesc Giner i Ballesta Segon tinent d'alcalde 

Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Tercer tinent d’alcalde 

Sr. Marc Danés i Zurdo Regidor 

Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora 

Sr. Fèlix Llorens Palou Regidor 

Sr. Joan Plana i Sagué Regidor 

Sr. Èric Ibáñez i Martín Regidor 

Sra. Verónica Medina i Flores Regidora 

Sr. Gerard Teixidó i Rivera Regidor 

Sr Antonio Rodríguez López Regidor 

Sr. Manel Escobar Yegua Regidor 

Sr. Àngel Tarrero González Regidor 

Sr. José Antonio Valdera Martín Regidor 

 

 

També hi assisteixen: 

 

Sra. Mariel·la Roig Guitart    Interventora accidental de la corporació 

Sra. Maria Teresa Sánchez Luna   Tècnica d’Administració General 
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Actua com a secretari, el secretari general de la corporació, senyor Francisco Luis Muñoz 

Cameo. 

 

Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats i 

es prenen els acords que es detallen. 

 

La senyora Olga Simarro Rojas, regidora, s'incorpora a la sessió a les 10.03 h. 

 

El senyor José Manuel Àlvarez Cuñat, regidor, s'incorpora a la sessió a les 10.04 h. 

 

 

 

 

ORDRE DEL DIA 

 

1.0.- Debatre la proposta d'acord presentada referent al Pla d'usos de temporada.3 
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1.0.- Debatre la proposta d'acord presentada referent al Pla d'usos de temporada. 

 

El senyor Gerard Teixidó, presenta la proposta que és del tenor literal següent:  

 

Identificació del document 

 

Els grups municipals d'ERC-AM, PSC-CP, PP, C's i UMdC sol·liciten la convocatòria d’un 

Ple extraordinari. 

 

Antecedents  

 

1. Amb data 27 de març de 2017, la Verònica Karina Medina Flores presenta un escrit 

signat pels grups municipals d’ERC-AM, PSC-CP, PP, C’s i UMdC on sol·liciten la 

convocatòria d’un ple extraordinari.  

 

2. S’ha emès un informe jurídic favorable. 

 

Resolució  

 

D’acord amb l’article 12 i 13 del Reglament orgànic municipal proposo la inclusió de la 

proposta a l’ordre del dia de la convocatòria del ple, i que sigui objecte de debat i votació 

en la propera sessió del Ple que se celebri. 

 

Els regidors Joan Plana i Sagué, Èric Ibáñez i Martín, Verónica Medina i Flores i Gerard 

Teixidó i Rivera, del Grup Municipal d’ERC-AM; Olga Simarro i Rojas i Antonio Rodríguez 

i López, del Grup Municipal del PSC-CP, Manuel Escobar i Yegua i Àngel Tarrero i 

González, del Grup Municipal del PP, José Manuel Álvarez i Cuñat, del Grup Municipal de 

C’s i José Antonio Valdera i Martín, del Grup Municipal d’UMdC. 

 

 

Exposen :  
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1r. - Que l'article 46.2 de la Llei 7/1985 de 2 d'abril de Bases de Règim Local estableix 

que "... Així mateix, el ple celebrarà sessió extraordinària quan així ho decideixi el 

president o ho sol·liciti la quarta part, almenys, del nombre legal de membres de la 

Corporació. " 

 

2n. - Que una de les eines bàsiques del funcionament econòmic i institucional d’una vila 

costanera i turística com Roses és el Pla d’Usos de Temporada, cosa que genera la 

obligació moral i democràtica que els regidors d’aquest Ple puguin debatre i decidir sobre 

les modificacions efectuades en aquest Pla. 

 

3r. - Que el pla d’usos de Roses per al príode 2017-2021 va ser aprovat per la Junta de 

Govern Local el passat 27 de desembre, sense haver estat debatut i treballat prèviament 

amb la resta de grups i ni tant sols haver-ne donat comptes posteriorment al Ple 

Municipal, malgrat haver transcorregut tres mesos des d’aquesta data i malgrat  des 

d’alguns grups de l’oposició s’han formulat en diverses ocasions preguntes al govern 

sobre aquest assumpte en les sucessives sessions plenaries.  

 

4t. - Que aquest pla d’usos aprovat pel Govern Municipal inclou la decisió d’eliminar les 

escoles de vela i winsurfing a la platja de Santa Margarida.  

 

5è. - Que la importància de la promoció del turisme esportiu a Roses dins i fora de la 

temporada d’estiu, la qual queda directament efectada per aquesta eliminació, fa que 

aquesta decisió en cap cas es pugui considerar supèrflua o de poca transcendència.  

 

6è. - Que l’actual Junta de Govern Local de Roses té el suport de només 7 dels 17 

regidors del ple, que representen el 34% dels vots de les passades eleccions municipals 

de 2015 (el 25,5% en el cas concret de Santa Margarida). Una minoria que genera també 

el deure moral, ètic i democràtic de consultar els temes més importants i estratègics amb 

l’únic organ municipal on avui en dia estan representants la majoria de ciutadans de 

Roses: el Ple Municipal.  

 

Per tot, això 

 

DEMANEM 
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Primer.- La convocatòria d'un PLE EXTRAORDINARI en els termes legals i reglamentaris 

anteriorment exposats. 

 

Segon.- La inclusió en l'ordre del dia d'aquesta sessió extraordinària de la següent 

proposta dels Grups Municipals firmants en els termes següents: 

 

 

ELS REGIDORS SIGNANTS PROPOSEN AL PLE: 

 

PRIMER.- Reprovar a l’actual Govern Municipal per l’actuació poc transparent en aquest 

assumpte i la falta de lleialtat institucional cap a la majoria d’integrants del Ple Municipal.  

 

SEGON.- Instar al Govern Municipal a realitzar els tràmits pertinents per a revocar la 

decisió unilateral d’eliminar els usos per a esports nàutics a Santa Margarida i a no 

prendre cap decisió similar,  si no és posteriorment al debat pertinent i d’acord amb una 

majoria dels representants del Ple Municipal.  

 

TERCER.- Instar al Govern Municipal a realitzar un debat públic i/o jornada participativa a 

fi de estimular entre la ciutadania i, principalment amb els agents afectats,  un debat clar i 

transparent sobre el model de platges i serveis que aquesta vila necessita. 

 

QUART.- Instar al Govern Municipal a abandonar l’actitud poc transparent i la voluntat de 

passar per sobre de la legitimitat política del Ple Municipal, i de la representativitat 

popular, que s’ha pogut veure en diferents casos al llarg dels quasi dos anys de l’actual 

mandat, i a facilitar el debat obert i constructiu amb la resta de grups en aquells temes de 

major transcendència municipal, com és el cas que ens ocupa. En aquest sentit, cal 

que el Govern Municipal motivi públicament les raons per les quals s’ha près aquesta 

decisió unilateral i, en cas que aquesta sigui una resposta a un fet concret i no per a un 

simple critèri polític arbitrari, a aportar les proves documentals pertinents.  

 

CINQUÈ.- Fer públic aquest acord i comunicar-ho al conjunt de ciutadans i entitats de la 

Vila, especialment aquells que puguin tenir una especial afectació pel Pla d’Usos de 

Temporada.  
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

 

Sr. Joan Plana.- En primer lloc, voldria remarcar que avui celebrem un Ple quan l’ideal 

hauria estat que no l’haguéssim hagut de celebrar. El celebrem perquè creiem que el 

govern ha actuat – i no és la primera vegada – amb falta de lleialtat institucional cap 

aquest Ple municipal i que ha demostrat una actitud, reiterada, d’intentar saltar-se la 

legitimitat d’aquest Ple i, així, evitar negociar i cedir en aquells temes més transcendents.  

 

Aquesta actuació, com deia, no és la primera vegada que es produeix i aquest Ple no és 

una conseqüència positiva ni pel poble, ni pel propi Ple, ni tampoc, encara que no ho 

vegin, pel mateix govern. Clarament en aquesta ocasió han pres una decisió arriscada 

que és intentar actuar a esquenes del poder de representació d’aquest plenari. I també, 

clarament, els hi ha sortit malament.  

 

El Pla d’usos de temporada regula el model de serveis i el model turístic que la vila 

ofereix i és una peça clau a l’hora d’entendre el nostre model econòmic. Per tant, creiem 

que no és, en absolut, argumentable creure que era un tema de poca transcendència. Un 

tema que, en poder-se passar només per Junta de Govern sense necessitat de donar 

comptes a la resta del Ple, no feia necessari que la resta de grups n’estiguéssim 

informats i ja no diem participar de la pròpia decisió i del debat que ha portat a presentar 

l’actual model d’usos i de serveis. 

 

Un fet que, a més a més, pren especial gravetat pel fet que, en diverses ocasions, com 

relata el text, en aquest Ple s’ha preguntat al govern sobre com estava el tema del Pla 

d’usos i hem obtingut respostes com ara ‘els serveis tècnics fan el que poden i hi estem 

treballant.’ Quan, de fet, ja estava aprovat i enviat a la Generalitat, un fet que en cap 

moment se’ns va comunicar.  

 

Per tot això, creiem que no és argumentable ni que es va creure que no era un tema 

rellevant, ni tampoc que hi va haver una bona fe per part de l’actuació del govern. En 

concret, el punt més polèmic del Pla d’usos que ha presentat el govern és l’eliminació 
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dels esports nàutics de les platges del Rastrell i Santa Margarita. Una decisió important 

per tres motius: 

 

El primer és que Santa Margarita és la zona turística i hotelera més important de la nostra 

vila i un dels motors de la nostra economia, centrada, sobretot, en el turisme i encara, per 

desgràcia, massa estacionalitzada. En segon lloc, perquè els esports nàutics són un 

important servei pel conjunt de visitants de la nostra vila però, també, perquè són un 

important servei que ajuda a molts dels hotelers i càmpings de la zona que tenen 

convenis amb els seus clients per tal que puguin gaudir d’aquests serveis d’esports 

nàutics sense motor a les platges que estan allotjaments. Per últim, i no és un tema 

menor, no podem oblidar que la vila ha estat històricament estretament vinculada als 

esports nàutics i que són moltes les generacions de rosincs que han gaudit i que els 

propis esports han format part de la seva identitat i de les seves experiències vitals. Molts 

dels quals, per cert, practicant aquests esports a Santa Margarita, entre els quals, els 

joves dels casals municipals que practiquen allà, sovint, esports com aquests.   

 

Evidentment, la decisió no anul·la a tota la vila els esports nàutics però sí que deixa una 

important zona del poble sense ells i, en tot cas, mostra una clara orientació política cap a 

donar poc suport a aquest tipus d’iniciatives.  

 

Per tant, el que proposem avui en aquest Ple és, en primer lloc, que els usos per a 

esports nàutics tornin a Santa Margarita. No cal dir que, evidentment, cal fer-ho de 

manera que aquesta decisió no afecti la resta de serveis bàsics perquè puguin començar 

la temporada amb tota normalitat. Però, al mateix temps cal dir que, hem d’actuar amb la 

celeritat necessària perquè els esports tornin tan aviat com sigui possible i intentar que 

formin part dels serveis que oferim als turistes al llarg d’aquesta mateixa temporada.  

 

Si avui s’aprova la resolució que els grups presentem – com sembla que així serà si no hi 

ha alguna sorpresa d’última hora, que espero que no – demanarem al govern que ens 

informi de quins tràmits segueixen i, sobretot, en quins terminis tenen previst treballar i 

que, per tant, faci el que no ha fet fins ara que és donar comptes al Ple de les seves 

actuacions en aquest assumpte.  
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Volem remarcar també que, creiem que la inacció o passivitat per intentar tornar aquests 

usos a les platges de Santa Margarita serà entesa per part nostra i estem segurs que, 

també, per part de molta gent com un incompliment d’aquesta resolució que aquest 

plenari, en principi, aprovarà. Un incompliment que és cert que no tindrà conseqüències 

legals però sí que tindria conseqüències polítiques importants i que agreujaria, encara 

més, la crisi institucional entre el govern i el Ple.  

 

Per últim volem remarcar també que un dels punts que recull l’acord és el de realitzar un 

debat públic, tant amb la resta de grups com també amb tots els agents implicats per tal 

de debatre conjuntament quin és el model turístic i de serveis que volem oferir a la nostra 

vila, i del qual creiem que és d’on han de sortir les bases per, en un futur i amb més 

calma, introduir en el Pla tots aquells canvis més estructurals que siguin necessaris per a 

tenir un Pla d’usos que, en conjunt, sigui el màxim de consensuat possible. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

 

Sra. Olga Simarro.- El Partit Socialista s’uneix a la proposta que fa Esquerra Republicana.  

Estem d’acord i alhora afegim el següent: 

 

Tots sabem que l’activitat principal de Roses és el turisme. Ens agradi més o menys vivim 

una part de l’any del mateix per la qual cosa és imprescindible tenir una oferta molt 

àmplia a oferir i preguntem perquè hem canviat el Pla d’usos a les nostres platges que 

teníem marcat en els últims cinc anys si sembla ser que ha funcionat. Quina és la raó? I 

si és que han canviat les lleis o els reglaments. És per raó política; és perquè hi ha 

denúncies de veïns per molestar-los algun tipus d’activitat i, si és així, quantes; quina 

política turística tenen pensat du a terme si estem eliminant una gran part d’activitats; 

tornarem, com anys enrere quan es practicava, tristament, per un vici adquirit allò de ‘tu 

tens xiringuitos i a mi em sembla bé, i tu no en tens perquè mano jo’?  

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
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Sra. Montse Mindan.- Demanar al públic assistent que deixin d’aplaudir ja que no poden 

intervenir i, si reiteren, se’ls haurà de tornar a cridar a l’ordre. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 

 

Sr. Manel Escobar.- Suposem que, avui, totes les intervencions dels grups de l’oposició 

aniran en la mateixa línia i estarem tots d’acord amb el que és la defensa de les activitats 

en el Pla d’usos a Santa Margarita. 

 

Voldria fer un petit recordatori que el primer Pla d’usos per anys i no renovable cada dos 

anys, crec que el primer va ser el que es va aprovar el 2012, que és el que s’ha acabat el 

2016. Que l’òrgan competent per poder aportar aquell Pla d’usos a terme és la Junta de 

Govern Local, en això hi estem totalment d’acord, però quan hi ha documents tan 

important com aquests que no només fa referència als usos que contemplen sinó també a 

les activitats i a la defensa de molts llocs de treball – com el cas de les escoles d’esports 

nàutics que hi ha joves, i no tan joves, que hi tenen la seva feina principal durant la 

temporada d’estiu – s’ha de ser una mica més sensible. I no només amb el fet de dir que 

han passat el document per Junta de Govern i no ho he comunicat al Ple. Perquè, segur 

que el govern dirà que l’oposició té l’obligatorietat de llegir cada setmana quina és tota la 

informació que passa per Junta de Govern i en això hi estem d’acord. Però també hi ha 

una cosa i és que aquesta sensibilitat i aquest document el qual al govern no li costava 

res comentar-lo amb els grups de l’oposició, que com molt bé s’ha dit, som més 

representatius que l’equip de govern. Vostès són un govern en minoria i no els costa res, 

de la mateixa manera que fan amb pressupostos i amb ordenances, doncs perquè aquest 

document que és molt important no l’han portat a la sala de Plens per informar sobre 

quines són les activitats que vostès consideraven que continuarien i les que traurien. 

 

Amb el regidor competent vàrem tenir un petit contacte al principi per saber quina era la 

línia a seguir i què era el que es faria i això va quedar en un oblit. Per això, el que sí que 

demanaria a l’equip de govern és que tingui molt en compte el document que ha aprovat, 

que sigui sensible i que tingui en compte tot allò que ells consideren que no hi ha de ser, 

que no hi ha de representar com a referència – parlo de les escoles de vela i esports 
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nàutics – perquè no hi ha de ser quan hi ha persones que treballen durant tot l’any i que, 

joves i no tan joves, tenen com a la seva feina principal.  

 

Dóna la casualitat que l’últim dia quan vam parlar, en una Junta de Portaveus, la senyora 

l’acaldessa – va ser públic i algun regidor ho va escoltar – em va dir i repetir que m’havia 

equivocat. Potser sí però, al cap del dia, m’equivoco deu cops i intento encertar-ne 11.  

 

És una qüestió d’ètica i moralitat. La veritat és que m’incomoda haver convocat un Ple 

extraordinari per parlar d’un document que el govern tenia a la mà, el qual només havien 

de presentar i referenciar als membres de l’oposició, que amb poca aportació que 

haguéssim fet, estic segur, s’hagués tirat endavant i s’hagués aprovat i reaprovat en el 

Ple de l’Ajuntament i no haguéssim hagut d’arribar a aquest punt.     

 

És un ventall de possibilitats que li dóna a l’equip de govern poder oferir a la ciutadania 

les possibilitats que dóna el que puguin fer la seva aportació. Ara, ja que el govern és 

hàbil, potser, agafaran la sala del Teatre, faran una compareixença per dir de quina 

manera s’ha aprovat i quin és el seu punt de vista d’aquest Pla d’usos, però amb això no 

en fem prou. Hi ha molts sectors que es volen sentir identificats amb aquest Pla d’usos i 

si no ho fan d’aquesta manera, automàticament, hi ha alguna cosa que no quadra.   

 

Vaig parlar amb l’anterior regidor de Medi Ambient d’aquest Ajuntament i li vaig comentar 

i demanar com havia anat el Pla d’usos que s’havia aprovat en Junta de Govern. Aquest 

em va dir que s’havia aprovat en Junta de Govern, que l’havien presentat i explicat a la 

sala de plens en un Ple ordinari i que, després, cada modificació – una taquilla...- i 

aportacions que s’anaven fent, doncs, ho anaven comunicant via Ple. Vaig contestar que 

m’havia quedat clar i el senyor Carles Pàramo em va reiterar si m’havia quedat clar.  

 

Repeteixo, doncs, a l’alcaldessa i al regidor competent que han de tenir aquesta 

sensibilitat per totes aquelles activitats que consideren que no hi han de ser perquè part 

de la ciutadania es volen sentir identificats i representats. És un document important, a 

cinc anys vista, i no costa absolutament res que tot el que considera l’oposició – perquè 

fem una mica d’altaveu de representants de Santa Margarita i de tot el municipi – es 

pugui agafar a aquest document i puguin estar-hi representats. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 

  

Sr. José Manuel Álvarez.- És evident que al govern no li ha interessat comptar amb 

l’oposició i no sabem per què, ara ens ho explicaran. Vostès, molt amablement, ens van 

presentar el Pla d’usos. Però ens preguntem si han mostrat la mateixa amabilitat amb els 

nostres veïns i comerciants que són la columna vertebral i als qui els exigim que paguin 

els impostos. S’han preocupat per ells, els han anat a buscar i els han preguntat quines 

necessitats tenen? 

 

Nosaltres com a representants hem de lluitar per ells i saber quines són les seves 

necessitats perquè a banda de ser comerciants, al darrere tenen i són una gran família i 

ens hem de preocupar per ells. Per tant, els demano que pensin a parlar amb ells, que 

pensin bé el que volen fer amb aquest Pla d’usos, que es reuneixin amb ells, que arribin a 

un acord i que tothom funcioni. Perquè al cap i a la fi el que volem és estar tots bé i que 

els comerciants de Roses, que són els més representatius, els que treballen i els que fan, 

siguin feliços i estiguin contents. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Primer de tot agrair als assistents la seva presència la qual cosa de 

mostra que tenim un poble molt viu. Tot seguit voldria començar aquest Ple extraordinari 

amb una frase de Emiliano Zapato que diu ‘si no hay justicia para el pueblo que no haya 

paz para el gobierno’. 

 

En el document del Pla d’usos que el govern ha aprovat, diuen que les platges i el 

passeig marítim de Roses són un dels reclams turístics més importants pel municipi. Per 

aquest motiu, l’Ajuntament de Roses disposarà d’un instrument de planificació per als 

propers 5 anys que permeti l’ordenació i la regulació dels usos que s’hi desenvolupen, 

tant públics com privats, determinar-ne la seva naturalesa, tipologia i distribució d’una 

forma sostenible i de qualitat.  
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Precisament, ja que és un dels reclams turístics més importants, a finals de l’any passat, 

quan el regidor d’Urbanisme, senyor Carles Pàramo, ens va ensenyar un esborrany que 

seria el Pla d’usos – que vostès han aprovat per Junta de Govern –, vàrem demanar si 

podíem tenir-ne una còpia a la qual cosa el regidor ens va respondre que, de moment, no 

ja que només era un esborrany i que, quan aquest estigués avançat el discutiríem. 

Evidentmen, el govern no té majoria en aquest plenari perquè estan governant en minoria 

i, aquesta, hauria estat una forma intel·ligent d’aprovar aquest Pla d’usos, cosa que no 

han fet. 

 

Dit això, corregiré un moment al senyor Manel Escobar, ja que ha dit que la Junta de 

Govern és un òrgan competent per aprovar el Pla d’usos. És evident que sí, però també 

ho és el Ple municipal. Per tant, en aquest cas, ja que governen en minoria, no hi havia 

raó que aquest Pla d’usos no hagués passat pel Ple municipal.    

 

Alhora ens sumem a les paraules de la resta de companys i incidir en el que ha dit el 

portaveu del grup municipal d’Esquerra Republicana que és demanar el retorn dels 

esports nàutics que el govern ha suprimit en aquest Pa d’usos.  

 

És evident que quan vàrem tenir aquella reunió i veia que passava el temps i que el 

senyor Carles Pàramo no ens trucava vaig pensar que alguna cosa rara passava. Per 

això – com bé ha dit el senyor Joan Plana – al mes de desembre en el torn de precs i 

preguntes del Ple ordinari vaig demanar i cito textualment: ‘En quin estat, senyor Pàramo, 

es troba la tramitació del Pla d’usos. Vam tenir una reunió i varem estar comentant una 

mica quina era la línia que es volia seguir per part de l’equip de govern però, a partir 

d’aquest moment, nosaltres no hem tornat a tenir cap notícia sobre aquest tema.’ El 

senyor Carles Pàramo, en aquest mateix Ple va respondre que ‘el Pla d’usos de les 

platges ja el tenien a punt, el que encara no tenen és el concurs és el que han de treure 

del que hi ha. L’Ajuntament està immers en tot el tema de l’administració electrònica, 

cosa que ens ocupa molt de temps i algunes coses han de quedar de costat’. Aquesta va 

ser la seva resposta literal al mes de desembre.  

 

Al mes de gener vaig incidir i vaig dir: ‘Senyor Pàramo en el passat Ple vam demanar 

com està el Pla d’usos i el senyor Carles Pàramo ens va contestar que el tenen a punt, 

que estaven immersos en tot aquest tema de l’administració electrònica i que els ocupava 
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molt de temps i que hi havia coses que havien de quedar de costat’. La meva pregunta 

era en aquest sentit, consta en l’acta que tinc aquí impresa i si no la pot descarregar. A la 

qual cosa vaig respondre: ‘Ens preocupa aquesta resposta, ja que el sector empresarial 

necessita conèixer aquest Pla amb suficient antelació i no pot estar a expenses d’altres 

temes que possiblement són importants però per ells conèixer aquest Pla és molt 

important ja que els empresaris han de realitzar inversions i han de planificar la 

temporada.’ I això era al Ple del mes de gener. 

 

D’altra banda, a la reunió que vàrem mantenir, inicialment, amb el senyor Pàramo per 

presentar la idea d’aquest Pla d’usos i donar-nos a conèixer, el regidor d’Urbanisme ens 

va dir que un cop estigués una mica més consensuat entre el govern, després tindríem 

més reunions amb l’oposició per intentar consensuar-lo. Creiem que la temporada està 

molt a sobre i encara no hem tingut cap tipus de reunió en aquest sentit. Aquesta era la 

meva intervenció. En la seva resposta el senyor Pàramo va dir: ‘El Pla d’usos de 

temporada es tracta d’un document tècnic, en el qual s’han de donar unes directives. Ja 

ha estat aprovat per Junta de Govern. No podem treure-ho a concurs, en aquests 

moments, si encara no està aprovat i requereix l’aprovació de Costes de la Generalitat, 

Costes de l’Estat, Parc Natural i Capitania de Palamós’. 

 

Nosaltres, quan el senyor Carles Pàramo va fer aquesta afirmació, enteníem que, un cop 

aprovat per Junta de Govern i donada la importància del propi Pla, aquest passaria pel 

Ple, cosa que hauria estat el més intel·ligent per part del govern perquè, repeteixo, estan 

en minoria. A més a més, el regidor d’Urbanisme va continuar dient ‘personalment he 

parlat amb tots i cadascun d’ells – suposo que es referia als empresaris i no sé si ha 

parlat amb tots, però aquesta és la seva manifestació – vam tenir una reunió general, 

després en vam fer d’altres per sectors que han anat venint aquí a l’Ajuntament i els he 

estat explicat que sóc el primer a lamentar que encara no pugui sortir a concurs però 

sempre anem a parar allà mateix. L’Ajuntament té unes limitacions i aquestes estan a les 

altres administracions.  

 

Però, és més perquè al mes de febrer vaig tornar a insistir per tercera vegada 

consecutiva i li vaig preguntar, novament, quin era l’estat del Pla d’usos i el senyor 

Pàramo aquí comenta que: ‘Com ja sabeu aquest any ens hem hagut d’adaptar a les 

modificacions del Reglament de l’actual Llei de costes i van haver d’esperar molt als 
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criteris de la Generalitat de Catalunya. Amb tot això aclarit, els serveis tècnics fan el que 

poden, hi estan treballant i, imagino que, en pocs dies disposarem del text d’aquest 

concurs que, lògicament, ha passat també per serveis jurídics. Per tant, esperem que, en 

poques setmanes, pugui sortir a concurs públic.’ Aquests varen ser les seves respostes. 

 

Amb tot això demostro que, ja des del mes de desembre jo tenia aquesta inquietud de 

com aniria el Pla d’usos. El que no sospitava és que aquest Pla, un cop aprovat per Junta 

de Govern, no passés per aquest plenari que és el que té – com bé ha dit el senyor 

Gerard Teixidó – la representació de la majoria de ciutadans i ciutadanes de Roses.     

 

 

ACLARIMENT DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA 

 

Sr. Carles Pàramo.- Per al·lusions aclarir que el senyor José Antonio Valdera ha llegit 

dues vegades la mateixa resposta com si fossin en dos plens diferents. Demano que 

llegeixi la meva resposta del Ple de desembre, aclareixi les del Ple del mes de gener i 

febrer.    

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Tinc l’acta aquí mateix i la seva resposta del mes de desembre va 

ser: ‘El Pla d’usos de les platges el tenim a punt, el que encara no tenim a punt és el 

concurs que hem de treure del que hi ha. Des de l’Ajuntament estem immersos en tot 

això de l’administració electrònica, cosa que ens ocupa molt de temps i algunes coses 

han de quedar de costat.’ Aquesta va ser la seva resposta del mes de desembre. Al Ple 

de gener, no he argumentat la seva resposta del mes de desembre si no el que he fet ha 

estat dir: ‘la meva intervenció en el Ple de gener va ser la següent, textualment: ‘En el 

passat Ple, vam demanar l’estat del Pla d’usos i vostè, senyor Carles Pàramo, ens va 

contestar que el tenen a punt i que estaven immersos en tot allò del tema de 

l’administració electrònica cosa que els ocupava molt de temps i que algunes coses 

havien de quedar de costat.’ Jo li recordava la seva resposta, i aquí la confusió és del 

senyor Pàramo 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 

 

Sr. Francesc Giner.- En primer lloc, arran de la convocatòria d’aquest Ple, el que volem 

fer, en primera instància des de Gent del Poble, és felicitar al cap de l’oposició, senyor 

José Antonio Valdera, per aconseguir la unitat de tots els grups de l’oposició en vers 

aquest Pla d’usos.  

 

En segon lloc, reprovar als membres de l’oposició per no llegir-se les juntes de govern, o 

com a mínim, l’índex d’aquestes juntes. A més a més, en un clar exercici d’oportunisme 

fer només fresa en un tema com aquest sense aportar, des de fa tres mesos, cap 

proposta positiva on haguéssim pogut, entre tots govern i oposició, debatre un tema tant 

important.  

 

Estic segur que si vostès haguessin presentat al·legacions, propostes, novetats, etc, ens 

haguéssim posat d’acord, igual que ho hem fet quan consensuem pressupostos o 

ordenances. Repeteixo, en tres mesos que vostès tenen el Pla d’usos, ni una proposta. 

 

En tercer lloc, el que s’està fent en aquest Ple extraordinari, al nostre parer, és posar en 

perill l’activitat econòmica d’aquest estiu en aquest espai, jugant amb la feina de moltes 

famílies d’aquest poble. Esperem que hi hagi seny i que no s’entorpeixi ni es posin pal a 

les rodes a un Pla que, si no s’ha debatut no ha estat, precisament, per culpa nostre, un 

govern en minoria disposat com hem demostrat altres vegades a consensuar i posar-nos 

d’acord per al bé de Roses. 

 

Per acabar, m’agradaria que, un cop acabat aquest Ple, tots plegats reflexionéssim. Quan 

vostès, en comptes d’una informativa en van reclamar dues, perquè les volien? Nosaltres 

entenem que si ens veiem, com a mínim, tres cops al mes en aquesta sala – que durant 

tres mesos han estat nou cops – podrien haver proposat o demanat alguna cosa més que 

fer dues preguntes tan sols, que és l’únic que han fet. 

 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
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Sra. Montse Mindan.- Dir-los que, pel que fa a la seva proposta que el primer punt serà el 

que passarà a votació. La resta és instar, per tant és sol·licitar i s’entén com un prec i, 

evidentment, no es votarà.  

 

En el primer punt vostès volen reprovar a l’equip de govern per actitud poc transparent i 

falta de lleialtat política. Vostès haurien d’acreditar la concurrència d’aquestes faltes i no 

ho poden fer pels següents motius:  

 

Primer dir que qui marca les competències és la Llei de bases. Aquest tema no és 

competència del Ple, vostès ho saben. És un tema de l’Alcaldia i ho saben perquè va 

passar pel Ple de la legislatura, el 2 de maig de 2015 que el Pla d’usos es passava a 

Junta de Govern. Mirin si fa temps. La Junta de Govern, per tant, té tota la legitimitat 

política i així s’ha fet sempre. A les autoritzacions que van donar els anys 2008, 2009, 

2010, 2011 el quadripartit  - on hi havia quatre partits polítics ICV, GIR, Partit Socialista i 

Partit Popular – es va fer sempre autorització per Junta de Govern Local.   

 

Que l’autorització del Pla d’usos – és cert senyor Manel Escobar – que es va fer de l’any 

2012 a 2016 es va fer per Junta de Govern, al mes de març. El text del concurs es va fer 

per Junta de Govern i fins que no va estar tot aprovat no es va donar comptes al Ple del 

mes d’agost. És a dir, ni que nosaltres ho volguéssim fer, encara no ens han donat ni 

temps de passar-ho ni de donar-ne comptes ple Ple. Perquè, li recordo, el de fa quatre 

anys es va fer amb aquest procediment. Llavors sembla que era bo per quan governàvem 

Convergència i el Partit Popular i no és bo ara, quan la llei no ha canviat ni tampoc ho ha 

fet el reglament.  

 

Que l’acord de Junta de Govern en el qual es va posar és del 27 de desembre i vostès ho 

van rebre el dia 29 de desembre. Per cert, que també es va publicar a la pàgina web de 

l’Ajuntament el dia 12 de gener. Secretisme, doncs cap ni un. Parlem del Pla d’usos.     

 

Que és cert que en el torn de precs i preguntes vostè ho va demanar. Però s’haurien de 

llegir bé la seva resposta i totes les respostes i no només unes frases com han fet vostès, 

senyors Joan Plana i José Antonio Valdera. Perquè la resposta era, llegeixo fil per randa: 

‘Així mateix ha parlat del Pla d’usos de temporada, a la qual cosa, dir-li que es tracta d’un 

document tècnic en el qual s’han de donar unes directives. Recordar que vàrem reunir 
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tots els grups – quan parla de grups parla de grups polítics – per explicar-los quines eren 

les directives i com havia d’anar tot això. Que ja està aprovat per Junta de Govern – 

abans de final d’any ja estava aprovat.’ Per tant, en aquells moments, si vostès estaven 

atents a les paraules que s’emetien sabien que aquest Pla d’usos ja estava aprovat per la 

Junta i, a més a més, tenien els documents. 

 

Que, a primers d’any, s’ha enviat a la Generalitat que són els qui han de donar el vistiplau 

perquè recordem que encara no el tenim. Nosaltres hem aprovat un Pla d’usos, hem tret 

un concurs públic, però que està sotmès a l’aprovació de la Generalitat que, repeteixo, 

són els que hi ha de donar el vistiplau. L’hem tret abans perquè, malgrat que no ens ha 

arribat aquest vistiplau, per poder avançar, tot i que el concurs està sotmès a aquesta 

aprovació posterior.  

 

Que en el Ple de febrer – vostè sí que ho ha llegit aquí bé – ja no parlem del Pla d’usos, 

estem parlant del concurs. Disposarem, en breu, del text d’aquest concurs. Ningú fa 

referència al Ple de febrer al Pla d’usos, ja que donem per entès que vostès se l’han llegit 

i saben, des del mes de gener, que està aprovat. 

 

Ara anem a l’acord de la Junta de Govern del concurs d’autoritzacions d’ocupació es va 

aprovar el 14 de març de 2017 i dir que vostès van rebre aquesta documentació el 22 de 

març. Es va publicar al BOP el dia 20 de març i que, tot seguit, el dia 21 es va publicar al 

perfil del contractant de l’Ajuntament de Roses.  

 

Hem fet totes les passes que calien i les hem fet totes dins la legalitat. Algunes que no 

s’havien de fer, fins i tot, les hem fet penjant el Pla d’usos a la pàgina web de 

l’Ajuntament. Per tant, en el seu punt número 1 és evident que votarem en contra i a més 

ens reservem el dret d’impugnar aquest acord, ja que vostès no poden acreditar allò que 

afirmen.  

 

Pel que fa al punt número 2 – instar, demanar, sol·licitar – entenem aquesta com un prec. 

De fet, revocar és una qüestió d’oportunitat. En aquest cas, evidentment, d’oportunitat 

política i discrecional. Vostès no manifesten que sigui legalment incorrecte. De fet, no han 

demanat ni poden – entenc – l’anul·lació de la Junta de Govern, ni la van impugnar en el 

seu moment.    



 
 

 
 A

C
T

S
0
0
0
6
 

 

Tot i això, afegir que, també és cert, el Pla d’usos no està tancat. Que sempre ha estat 

sotmès a modificacions i que és susceptible de modificacions. Ens han arribat, a aquest 

efecte, diverses modificacions en el termini que es podien presentar de la publicació del 

concurs públic; s’estan estudiant i, de fet, ha arribat també una petició-recomanació de la 

Federació Catalana de Vela per habilitar un espai lliure d’avarada i arribada 

d’embarcacions a la platja de Santa Margarita que s’atendrà. 

 

Per contestar a les preguntes que s’han fet, respondre a la senyora Olga Simarro que sí 

que hi ha queixes. Hi ha diversos correus, una recollida de més de 347 signatures i li 

llegeixo el text: ‘Recollida de signatures perquè l’Ajuntament de Roses impedeixi la 

renovació de llicències a escoles de vela i esports amb embarcacions a les platges de 

Santa Margarita, Salatar, Rastell i Nova. Han convertit grans espais de platja molt 

concorreguts pels banyistes en port per a embarcacions amb el rètol de prohibit banyar-

se i perill. Considerem una invasió i pèrdua de la zona que fins ara ha estat sempre per a 

ús de banyistes i també vam advertir pel perill a què ens han exposat com a usuaris 

d’aquestes platges.’ 

 

També, ha dit xiringuito i serà concurs. La senyora Simarro, com a regidora, pot formar 

part de la Mesa de Contractació i pot venir el dia de l’obertura de pliques i pot estar 

present quan s’obrin els sobres.  

 

Ningú té propietat de la platja, ni cap barri, ni cap veí. La platja és de tots veïns de Roses 

i, per tant, cada quatre anys es renova la llicència d’autorització. No és propietat de ningú 

que l’ha tingut que, per això, surt a concurs públic. Per tant, són tots els veïns de Roses 

els que tenen la mateixa possibilitat d’optar a aquestes places – xiringuitos, quioscs i de 

tot el que surti al Pla d’usos. Fer referència, doncs, a convocar a qui havia tingut un 

permís, en tot cas, em sembla que no és de rebut.  

      

 

2a INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

 

Sr. Joan Plana.- Aniré contestant una mica per ordre que s’ha fet els diferents assumptes 

i espero que, si hi ha un punt de desordre em sabran perdonar.  
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En primer lloc, fer referència a una frase que ha dit el regidor de Gent del Poble que la 

moció posa en perill l’activitat econòmica de la vila. Dir-li que en el dret internacional 

humanitari – és el que regula les bones pràctiques en els conflictes, suposant que això, 

evidentment, és un conflicte no violent però, en tot cas, un cert conflicte institucional entre 

govern i oposició – hi ha un principi bàsic que és el principi pro-persona que diu que totes 

les normes i actuacions s’han d’interpretar, sempre, en benefici de la màxima garantia 

dels drets i el màxim benefici possible per totes aquelles persones que podrien resultar 

afectades de forma indeguda. Entenem, doncs – i estic segur que vostès ho entenen així 

– que cap grup de l’oposició, en presentar aquesta moció, té cap voluntat que tingui cap 

afectació per tota la resta de serveis.  

 

Per tant, entenent que la voluntat política d’aquesta moció no és aquesta, esperem que la 

interpretació que faci el govern, no sigui aquesta i que no s’utilitzi, sota cap concepte, una 

mena de xantatge per dir que, per afegir nous usos, resultarien afectats altres usos o 

concursos. Vostès saben que no seria així i estem segurs que tindran la responsabilitat 

de no fer-ho. 

 

En segon lloc, pel tema de competències l’alcaldessa ha dit que la Junta de Govern Local 

té competències per aprovar-ho i que no hem impugnat la Junta. És que, si el govern 

hagués comès una il·legalitat no haguéssim convocat un Ple extraordinari. Ho haguéssim 

portat a la Fiscalia o ho haguéssim impugnat per la via legal que s’entengués. Si es 

convoca un ple és per debatre qüestions polítiques. És a dir, el govern, legalment, sí que 

pot passar això per Junta de Govern ara bé, segurament, no és adient políticament.  

 

Això ho saben perquè, en el tema del Royal Marine, l’alcaldessa podia signar el conveni 

sense passar pel Ple però, tot i així, el va passar. I perquè ho va fer, doncs, per poder dir 

– si mai la portaven a Fiscalia – que la responsabilitat d’això era del conjunt del Ple 

perquè ningú no hi va votar en contra. A mi em sembla bé que ho fes i, nosaltres, com a 

grup vam votar a favor de la seva proposta i, per tant, ens vam corresponsabilitzar 

políticament d’una proposta que era del govern. Però ho vam fer per la responsabilitat 

institucional que tenim i perquè nosaltres entenem que, efectivament, el màxim òrgan de 

decisió dels temes importants d’aquesta vila és el Ple municipal. Per tant, igual que 

aquella vegada nosaltres vam estar disposats a assumir responsabilitat i, per tant, vam 
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actuar, creiem, amb lleialtat li exigim també al govern que, en altres assumptes que 

potser no són tan llaminers o no surt tant a compte portar-ho a Ple perquè implica 

renúncies, que tinguin la mateixa actitud que vam tenir en aquell dia. 

 

Repeteixo que, evidentment, no han comès cap il·legalitat passant-ho per Junta de 

Govern però no cometre il·legalitats no implica, en absolut, que això sigui políticament 

recomanable.  

 

També han fet referència a una reunió que va fer el govern amb la resta de grups per 

presentar el Pla d’usos. És cert que vàrem tenir una reunió amb el senyor Carles Pàramo 

on ens va presentar la seva proposta de pla d’usos. Una proposta que, per cert – com bé 

ha dit algun altre portaveu -, ni tan sols ens va donar còpia perquè ens va dir que era un 

document molt inicial, que era només una primera reunió per tenir el primer feedback, i 

que a partir d’aquí ja aniríem treballant, etc, i que ja ens trucarien. A partir de llavors, no 

hem rebut cap més trucada.  

 

Afegir que la principal proposta que se’ns va dir en aquella reunió – la principal novetat 

per aquesta temporada – era que s’homogeneïtzarien els xiringuitos i els punts de venda 

d’entrades del passeig i crec que, precisament, aquesta és una de les coses que no s’ha 

fet. Per tant, l’única cosa que se’ns va comentar com a gran tema estrella no s’ha 

introduït.  

 

Referent a la recollida de signatures és cert – tot i que no ho sabia, ens ho acaba 

d’explicar ara l’alcaldessa – que hi ha hagut signatures demanant que es retirin les 

escoles de vela. També és veritat que hi ha hagut signatures – pel que ens han dit  més 

de les que estaven en contra – perquè els usos per a esports nàutics es quedin. Però 

això és normal perquè, evidentment, quan es gestiona el Pla d’usos es generen 

interessos que, de vegades, són contraposats. Per això, precisament, la feina d’aquest 

Ajuntament és tenir tots els debats necessaris i totes les trobades necessàries per tal que 

la decisió que es prengui que, sigui quina sigui, algun interès malmetrà, tingui el màxim 

consens possible i sigui del màxim acord possible per totes les parts que puguin ser 

contraposades. Això inclou els grups municipals – que tenim legitimitat política de 

debatre-ho – però inclou també els actors que en formen part.  
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Evidentment, la platja és de tots els veïns de Roses però és evident que hi ha sectors de 

la vila que estan directament afectats per aquestes decisions. En aquest clar exemple hi 

ha comerciants, hotelers, càmpings de Santa Margarita que, ara mateix, tenen uns 

serveis per oferir als seus clients que amb la seva decisió el perden. Per tant, per la seva 

regla de tres no es podria fer cap mena de procés de participació per prendre cap decisió 

política que no inclogués els 20.000 ciutadans de Roses perquè si es fan obres a una 

plaça d’un barri determinat, aquella plaça és propietat també dels 20.000 rosincs. Si fem 

una festa determinada en un lloc determinat, també és propietat dels 20.000 rosincs.  

 

Seria impossible, doncs, fer cap procés de participació que no inclogués a tothom. Per la 

qual cosa nosaltres creiem que per un criteri d’eficiència i, gairebé, de sentit comú és 

necessari implicar a aquells actors, com a mínim els que estan directament involucrats i 

afectats per una decisió, en aquesta presa de decisions –, a part de la resta de grups 

municipals en el cas d’un pla tan important com aquest. 

 

Crec que això ha repassat una mica els principals punts que vostès han relatat. Alhora no 

voldria acabar sense fer una recomanació general, tant per l’alcaldessa com pels 

companys de Gent del Poble. Crec que, aquest és un clar exemple que vostès s’han 

enganxat els dits per unes pràctiques polítiques amb les quals vostès – i ho dic 

sincerament – no hi creuen. Crec que si fos per vostès, no s’hauria actuat, en tot aquest 

assumpte, d’aquesta manera i que, si han acabat avui aquí en un Ple on, previsiblement, 

la majoria del plenari els acabarà reprovant serà perquè, com a mínim, amb el seu 

consentiment són còmplices d’una forma de fer política, d’un estil de governar i d’un 

projecte de poble caduc, passat i que, urgentment, el poble com a tal necessita passar 

pàgina.       

 

Per tot això, avui se’ns dubte no és una s ituació agradable ni per vostès ni per nosaltres 

però, malgrat tot, els volem estendre la mà i dir-los que si per part seva tenen la valentia 

d’intentar deixar tot això endarrere segur que, llavors, les relacions entre el govern i la 

resta de grups seran molt més fluides i evitarem haver de repetir situacions com 

aquestes.  

 

Només, abans d’acabar, dir que m’alegren les paraules amb les que l’alcaldessa també 

ha acabat i  on ha reconegut que, efectivament, encara hi ha marge de maniobra, per 
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rectificar i, per tant, per tirar enrere la decisió i que els usos per a esports nàutics puguin 

tornar a Santa Margarita aquest estiu. Però, sí que li demanaria, com ja li he demanat 

abans, que si us plau donés comptes dels tràmits que seguiran i, sobretot, dels terminis 

per tal de donar compliment a aquest acord si és que, finalment, s’aprova.  

 

Per acabar, per una qüestió d’ordre gairebé, l’alcaldessa ha dit que només es votarà el 

primer acord. Cal que ens ho expliqui bé perquè la resta d’acords, entenc, que formen 

part de la discrecionalitat política dels grups de presentar resolucions com fem molt sovint 

en els plens. En tot cas, doncs, li agrairia que ens expliqués què ha volgut dir amb això. 

 

 

2a INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

 

Sra. Olga Simarro.- Voldria saber quina entitat o associació s’ha ocupat de recollir les 

signatures i si són només signatures o denúncies. Penso que a Roses tenim un problema 

i és que tot molesta; si tenim festa major, perquè tenim festa major i molesta als veïns; si 

tenim una altra cosa... Crec que arribarem a un punt que, si s’estan recollint signatures, 

s’està fent cas que molesta i que tot molesta tancarem el poble perquè ens quedarem 

sense cap mena d’activitat. 

 

 

2a INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 

 

Sr. Manel Escobar.- Estoy convencido, señora alcaldesa, que habiendo visto el debate 

que tenemos hoy aquí abierto, que a todos nos incomoda un poco, la verdad es que aquí 

podemos decir ‘dimes y diretes’ pero todo se remite a una sola pregunta que es si 

incluirán ustedes las escuelas de vela y deportes náuticos en el Pla d’usos. S i se abrirán 

ustedes a que este documento no esté cerrado tal com o lo han presentado y se podrá 

volver a abrir para que se puedan incluir todas las demandas, que desde las asociaciones 

vecinales de comerciantes de Santa Margarita o anexas, puedan tener como referencia 

este plan de usos; porque si no otro debate aquí no habría.  
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Porque usted comentaba antes que el gobierno de Convergència y del Partido Popular 

donde el año 2012 se aprobó un plan de usos, aquí no había nadie. Se aprobó en Junta 

de Gobierno y se informó al Pleno y no pasó absolutamente nada lo cual quiere decir que 

alguna cosa se hizo bien, que se cogieron todas las demandas por parte de las 

asociaciones y particulares que presentó cada empresario que quería llevar a cabo una 

actividad.  

 

Quiero llegar a entender, de verdad señora alcaldesa y equipo de gobierno, que ustedes 

tendrán la sensibilidad de poder llegar a recoger todas aquellas demandas, que por parte 

asociaciones, comerciantes, etc y anexas, para que este documento sea un documento 

de todos y que le demos la importancia que tiene. 

 

Nada más y aquí queda todo. Si usted responde a esta pregunta, estoy convencido que 

muchas de las personas que aquí hoy están en la sala de pleno se veran referenciadas. 

 

 

2a INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 

  

Sr. José Manuel Álvarez.- Jo com sempre seré molt directe. Parlar d’oportunisme, no 

oportunisme, de publicació al BOP, no publicació al BOP... El que s’ha de fer és buscar 

una solució, s’ha d’escoltar als veïns i hem d’arribar a un acord. L’equip de govern va 

exposar el Pla d’usos – molt bé – però no el van exposar a tothom.  

 

L’únic que demano és que, com molt bé ha dit l’alcaldessa, no està tancat i pot ser 

susceptible de modificacions. Escolti als seus veïns i faci tot el que calgui per a les seves 

necessitats i, si us plau, facint-nos un favor, també, i acabi amb el top manta.  

 

 

2a INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- En primer lloc, per al·lusions del company de Gent del Poble, li he 

de dir que jo no sóc el cap de l’oposició. No vull assumir càrrecs que legítimament no em 

pertoquen. El cap de l’oposició, per representació, és el senyor Joan Plana, portaveu 

d’Esquerra Republicana i el senyor Francesc Giner m’ha atribuït un poder que no tinc, ni 
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que m’agradaria tenir que és el de consensuar, a tota l’oposició, per anar en contra de 

l’equip de govern per una qüestió, tot i que no ho ha dit, simplement d’atac a l’equip de 

govern. No és aquest el debat, ni tinc aquest poder i tampoc el vull tenir. 

 

Dit això, també ha dit no hem aportat cap proposta positiva. Crec que, en tots els plens i 

comissions informatives, sempre que hem tingut ocasió, hem aportat totes aquelles 

propostes positives que puguin millorar el dia a dia dels nostres veïns. Si bé, en aquest 

cas no hem tingut aquesta oportunitat perquè el senyor Carles Pàramo va mentir o no ens 

va dir la veritat cosa que han reconegut tots els companys – ERC, PSC, PP i C’s – que és 

cert que varem tenir aquesta primera reunió amb el senyor Pàramo però també és cert 

que aquest ens va dir que aquesta reunió només era el principi i que, per tant, sobre 

aquest document base que vostè ens va presentar en parlaríem en el futur i no n’hem 

tornat a parlar. Per tant, això és o no dir la veritat o mentir que és el que bàsicament són 

sinònims. 

 

També vull dir que la legalitat no és igual a legitimitat, encara que també s’assemblin. Sí 

que és legal aprovar el Pla d’usos per la Junta de Govern. El govern no tenia legitimitat i 

perquè, com bé ha dit el company al principi de la seva exposició, l’equip de govern 

representa el 34% dels votants i els 10 representants de l’oposició representem el 66% 

dels votants. Per tant, legal sí; legitimitat, no. 

 

El fet que hagin aprovat aquest Pla d’usos per la Junta de Govern no implicava que no es 

pogués passar per Ple amb posterioritat que era, suposo, el que esperàvem tots els 

companys de l’oposició. Com ha passat moltes altres vegades en altres plans d’usos, 

modificacions d’aquests i altres temes, que s’han aprovat per Junta de Govern i després 

han passat pel Ple i per les seves comissions informatives pertinents perquè es pugui 

debatre.  

 

Dic això perquè aquí, per exemple, tinc documentació d’una acta de l’any 2003 – aquesta 

en concret és del mes de setembre però n’hi ha moltes més – sessió plenària en la qual 

es debatia: ‘Ratificació de l’acord de la Comissió Municipal de Govern del dia 11 d’agost 

de 2003, en relació amb una modificació del Pla d’usos i serveis de les platges de Roses 

de la temporada d’estiu 2003’. És a dir, un document en el que s’aprova modificar el pla 

d’usos a la Junta de Govern i després passa pel Ple. 
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Tinc, per exemple, altres punts de l’ordre del dia que també parlen de ‘Ratificació de 

l’acord de la Junta de Govern Local del dia tal referent al pla d’usos i serveis per les 

platges de Roses per a l’exercici 2004’. Per exemple, ratificació de l’acord de la Junta de 

Govern Local del dia 7 de juny de 2004, en relació amb una modificació del pla d’usos i 

serveis de les platges de Roses de la temporada d’estiu 2004’. I així podria portar 

documents del 2005, 2006, 2007, 2008, 2009, etc. Temes que s’aproven per Junta de 

Govern i després passen per Ple. Això era, suposo, el que tots esperàvem, que un tema 

important i governant en minoria, vostès, un cop aprovat per Junta de Govern el 

passarien a debat pel Ple. Cosa que no s’ha produït i és el motiu pel qual hi ha aquesta 

reprovació a l’equip de govern i el motiu pel qual s’ha hagut de demanar – no per mi, sinó 

per la resta de portaveus de l’oposició – a la celebració d’aquest Ple extraordinari. 

 

 

INTERVENCIÓ PER AL·LUSIONS DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA  

 

Sr. Carles Pàramo.- Aclarir que mentir i faltar a la veritat són coses diferents. Mentir és 

faltar a la veritat – a la teva veritat sempre – amb intenció d’enganyar. És a dir que puc dir 

una cosa que no sigui ben certa, però si no tinc intenció d’enganyar, perquè puc estar 

equivocat, això no vol dir que estigui mentint. Mentir és la intencionalitat d’enganyar.  

 

Els membres de l’oposició s’han queixat del tarannà dels anys 2004, 2005, 2006, 2007. 

Recordar que aquests anys, Convergència governaven amb majoria absoluta i, per tant, 

si ho passaven és perquè legalment s’imposava que, legalment, s’havia de ratificar pel 

Ple. A partir del 2007, 2008, 2009  si no passava a ratificar si no a informar és perquè la 

legalitat havia canviat. Per tant, no podem treure ara aquí qüestions del 2003, 2004, 

2005, 2006 i 2007 perquè estem el 2017 i les legislacions canvien contínuament. 

 

El Pla d’usos del 2012, desmenteixo al senyor Manel Escobar, que es fes un debat 

perquè no és veritat. El meu regidor de Medi ambient va fer la seva feina i ho va fer com 

s’havia fet sempre, tenint les converses amb aquelles persones que estan inquiets, per 

una cosa altra,  com s’ha fet ara.     
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Però no és veritat que es fes un debat i de la manera que ho han explicat es podria mal 

interpretar i es podria pensar que sí que havia passat pel Ple i no és cert. Entre 

Convergència i Unió i el Partit Popular governàvem amb majoria absoluta, majoria 

suficient, i es va fer com havia fet l’anterior quadripartit – PP, PSC, IC-Verds i GIR .  

 

Per aclarir la intervenció del senyor Joan Plana dir que sí que, amb tota la bona fe i amb 

el coneixement del govern vaig anar convocant, personalment i tranquil·lament, al meu 

despatx, a cadascun dels grups poder-los donar el màxim de detall d’un Pla d’usos que 

volíem fer novedós i que, ens havia portat un any de feina. Ara fa un any que amb el 

regidor Fèlix Llorens estàvem a Salou, Cambrils, Castelldefels i a Lloret de Mar per veure 

com s’ho fan ells perquè era evident que havíem de fer un concurs nou, la llei així ho 

mana, i tota la gent que, per tradició, havien tingut els patins, caiacs o xiringitos, tot això 

s’havia acabat.  

 

Això a la gent que tenen o tenien interessos a la platja, se’ls ha explicat en una reunió 

que es va fer aquí mateix en aquesta sala, per tant, secretisme cap ni un i transparència 

total. Se’ls ha anat explicant, un per un, quines eren aquelles dificultats amb cadascuna 

de les particularitats, ja que no és el mateix un xiringuito que una taquilla per vendre 

tiquets de les golondrines. Són coses molt diferents, de la mateixa manera que tampoc 

són el mateix una terrassa d’un hotel que està davant de mar que un xiringuito posat al 

mig de la sorra.  

 

Això té una complexitat molt enorme i d’aquell estudi i aquella preparació que al mes de 

setembre havíem concretat amb el regidor de turisme – no amb el senyor Fèlix Llorens –, 

que és com s’han de fer les coses. Amb el coneixement lògicament del govern, 

especialment, de l’alcaldessa i sempre acompanyats pels nostres tècnics de medi 

ambient, vàrem arribar a formular una proposta que és la que us vaig ensenyar i que vaig 

dir que quan tinguéssim a punt us avisarem. No he portat les actes, i no crec que faci 

falta, perquè sé que vaig respondre que, degut a la feina, aquest any surt a concurs – és 

diferent el Pla d’usos que el concurs – sense cap variació perquè no hem tingut temps de 

fer modificacions. Tot allò que vaig anunciar, quioscos per bar per poder atendre les 

platges, posar-hi lavabos públics atesos per als xiringuitos perquè no costessin diners a 

l’Ajuntament – això ho vaig dir als regidors –, que hi havia tota una sèrie d’incorporacions 
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que aquestes no n’hi ha cap en aquest Pla d’usos actual perquè materialment no hem 

tingut temps.  

 

Repeteixo que si algú es pensa que aquest Ajuntament té la capacitat de resposta a tots 

els reptes que té il·limitadament va equivocat. El personal, els funcionaris i la gent que 

informa tenen uns horaris, uns dies de treball i moltes urgències a atendre perquè aquest 

poble – de costa, amb mar, amb dos parcs naturals, amb mar i amb una problemàtica 

excepcional – la resposta que té és limitada. Som una població que atenem 80.000 

persones a l’estiu i un Ajuntament, que entre altres coses es considera de menys de 

20.000 habitants, amb totes les limitacions que això significa. Limitacions no només 

econòmiques, sinó que s’està jubilant la gent i no podem reposar persona perquè la llei – 

del Partit Popular – ho limita. No podem fer més inversions perquè hi ha una llei – del PP 

consensuada pel PSOE – que ens limita amb tantes coses com el tema de la 

sostenibilitat.  

 

No ha canviat res, ni he mentit. Nosaltres quan tinguem aclarit què és el que podem fer 

en aquest Pla d’usos – que es pot variar cada any – se us avisarà. L’única variació que hi 

ha hagut respecte a l’any anterior és, ateses aquestes signatures, no incloure dues 

escoles de vela per conflictives. Aquesta és l’única variació que hi ha. Afegir que sí que 

aquest any van unificats els xiringuitos i és l’únic que ens hem atrevit a fer perquè 

tècnicament no hem tingut capacitat, resposta, funcionarial per poder fer un pla que tingui 

xiringuitos d’aquest tipus de model, però sí que hem posat que han de ser mòduls de 

màxim 20 m2 i que les guinguetes que es posaran al passeig per vendre tiquets de les 

golondrines, aquestes fan 2x2. 

 

Dir que m’he equivocat i perdoneu, ja que no estava en la meva intenció enganyar. Hem 

tret diversos serveis del Pla d’usos, com eren bicicletes i segways perquè distorsionaven 

la tranquil·litat de la gent que va a passejar, igual que, les escoles de vela, a les platges.   

Potser heu sentit a parlar de tantes queixes i de tants ajuntaments que estan fent una 

normativa i una ordenança per regular el pas de patinets, bicicletes, tricicles... Aquests, 

doncs, s’han tret perquè no hem tingut temps d’arribar a fer una conclusió a aquesta 

ordenança. Repetir que perdoneu però el temps no el tenim ni els mitjans. Sí que s’han 

tret, doncs, les dues escoles de vela. Això també va molt bé perquè no és una singularitat 

en contra d’aquestes sinó que hi havia dues escoles de vela que les dues havien anat a 
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concurs, amb ànim de lucre i que s’han tret perquè hi ha peticions i una discussió.  Estem 

equivocats o no, però tranquil·lament perquè és un tema que nosaltres – el consistori – 

podem revisar quan faci falta.  

 

Aquella reunió que havíem de fer per consensuar no l’hem fet no pas per manca 

d’enganyar a ningú ni d’ocultar informació sinó perquè no ha  arribat el moment perquè no 

hem disposat de tot aquell pla, en el qual feia més d’un any que hi estàvem treballant.  

 

Si algú se’n queixa, dir que jo sóc el primer perquè no hi ha res més frustrant que estiguis 

un any treballant per fer una cosa, que és una millora, que s’ha de debatre i que vaig dir 

als regidors que la consensuaríem plegats i que arribi el moment i diguin així mateix: ‘avui 

divendres fes el favor de signar això al bpm – administració electrònica- perquè això, sí o 

sí, hem de fer un Ple extraordinari perquè la gent – els que tenen xiringuitos que han 

tingut fins ara, els que tenen les hamaques, els que tenen les terrasses... – se’ns està 

tirant el temps a sobre.’ Això ho vaig signar un divendres al vespre i un dilluns al matí ho 

passàvem per una junta extraordinària.  

 

Com bé ha dit l’alcaldessa, hem actuat amb absoluta transparència, com s’ha fet sempre. 

Per al·lusions dir, al senyor José Antonio Valdera, que mai de la vida he mentit. Em puc 

haver equivocat en moltes coses però mentir, amb ganes d’enganyar, no ho he fet mai de 

la vida i transparència absoluta. Com bé ha dit l’alcaldessa, al gener, vaig dir que el Pla 

d’usos ja s’havia aprovat i es va fer amb urgència per evitar arribar al mes d’agost – que 

és el normal que s’aprovi al mes d’agost. Per tant, per donar seguretat a les persones que 

tenien la intenció de presentar-se ho vàrem aprovar al mes de desembre, de pressa i 

corrents. Aprofito per donar les gràcies als tècnics municipals per l’aplicació que tenen.  

  

 

INTERVENCIÓ PER AL·LUSIONS DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA 

REPUBLICANA (ERC-AM) 

 

Sr. Joan Plana.- Per al·lusions al senyor Carles Pàramo dir-li que no sóc empresari però 

si mai ho sóc, tinc assalariats i he de fer reducció de despeses el que els diria seria que 

‘l’any vinent cobraran el mateix que aquest, només et trauré les pagues extres’ i a veure 
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si cola. Això és el que està fent el senyor Pàramo. Dir que està tot igual i que només han 

tret els esports nàutics a Santa Margarita. I això no és res, o quasi res.   

 

El que sí que sóc és periodista i, si jo fos el seu assessor de comunicació, li hagués 

recomanat, també, que un tema tan delicat com aquest en el que es poden enganxar els 

dits, que tragués el tema del segways i dels patinets, que ningú n’ha parlat, però amb una 

mica de sort la gent es quedarà amb això i diran que tampoc està tan malament eliminar 

els segways i els patins.   

 

Ningú ni cap altre grup ha parlat de segways ni de patins. Entre altres coses perquè, 

malgrat que la forma de fer-ho tampoc ha estat el correcte, ja que també s’hauria d’haver 

consensuat, segurament el món és un lloc millor sense segways i patins entorpint el pas 

pel passeig. Per tant, doncs, ningú no ha parlat d’això i no intenti treure el tema per 

intentar guanyar simpatia de la gent.  

 

Del que estem parlant aquí és, concretament, dels esports nàutics a Santa Margatira que 

és el tema que, manifestament, no té ni el suport de la majoria d’aquest Ple ni el suport 

de la majoria d’afectats. 

 

 

CONTESTA PER AL·LUSIONS DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA  

 

Sr. Carles Pàramo.- He fet referència al segways perquè, tot i que ja ho tenia oblidat, 

alguna persona del públic ha cridat ‘mentida’. Per això el meu cap ha reflexionat i he 

recordat que era veritat. No només hem tret dues escoles de vela sinó que, a més a més, 

hem tret dos serveis perquè uns i altres distorsionaven la pau i la seguretat dels usuaris i 

de passejos.  

 

 

INTERVENCIÓ PER AL·LUSIONS DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE 

CATALUNYA 

 

Sr. Manel Escobar.- Dir al senyor Carles Pàramo que, penso que els seus arguments 

professionals polítics ja els coneixem. Ho dic perquè, al final, resulta que qui té la 
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competència per aprovar aquest document – que és l’equip de govern i la Junta de 

Govern Local –  ha estat tan hàbil de dir que la culpa és del PP, i ho ha dit dues vegades. 

    

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA  

 

Sr. Carles Pàramo.- Si s’ha entès així demano disculpes. 

  

 

INTERVENCIÓ PER AL·LUSIONS DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE 

CATALUNYA 

 

Sr. Manel Escobar.- Això és el que ha dit. Resulta que la competència és del govern, qui 

ho aprova és el govern però els culpables som nosaltres. Així ho ha dit, perquè la llei de 

tal i la llei de qual...  

 

Dir al senyor Pàramo que nosaltres hem estat molt prudents i, quan he començat el meu 

discurs he dit sensibilitat envers les persones que volen estar en aquest document 

representats. Un document que, com unes ordenances o un pressupost, es podia haver 

parlat i, estic convençut, hauríem arribat a un acord. És més, el dia que vàrem tenir 

aquella famosa reunió, quan vaig sortir em vaig trobar al senyor Joan Plana i, parlant-ne, 

vam dir que, afegint-hi alguna cosa potser es podria fer i arribar a un acord. Però, 

èticament i moralment, sensibilitat per poder portar aquest document a terme sense haver 

de fer, avui, aquest Ple perquè el govern està en minoria. Tenim un tant per cent molt 

més ampli a l’oposició que no pas al govern. Esteu obligats a fer-ho. Que no ho voleu fer, 

no ho feu però ja veieu el que comportem ara mateix. Com l’anterior Pla d’usos, si en 

aquell moment – com ha dit el senyor Pàramo – no hi va haver debat, potser va ser 

perquè no hi va haver aquest moviment que avui tenim i que s’ha comportat fa dues, tres 

o quatre setmanes perquè alguna cosa no s’ha fet bé i, potser, l’altre cop sí que es va fer. 

 

Afegir que no se m’ha respost la pregunta de si inclouran les escoles i els esports nàutics 

al Pla d’usos. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 

  

Sr. José Manuel Álvarez.-  Més que al·lusions tinc curiositat perquè imagino que als 

nostres veïns els agradaria que preguntés al senyor Carles Pàramo què vol dir això de 

‘no tranquil·litat i problemàtics’. 

 

 

RESPOSTA DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Crec que ha quedat clar en la intervenció del senyor Carles 

Pàramo. Ha parlat que distorsionava i no que fossin problemàtics.  

 

 

2a INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Voldríem anar en positiu i intentar entendre que, de vegades, les 

coses arriben quan arriben i, en aquest cas, aquest debat ha arribat ara. Podria haver 

arribat abans si haguessin estat més hàbils però, en tot cas, que serveixi per a una nova 

forma de fer les coses. De fet en alguns casos en aquesta legislatura ho hem fet, en 

altres no tant. Al final és positiu que això es debati. 

 

Això ens obliga a mirar les coses una mica més en profunditat i no volíem marxar sense 

fer esment a alguns aspectes que hem revisat, que tenen un caràcter tècnic i que 

aportarem al govern perquè vegin algunes coses que no ens agraden i em veig obligat a 

comentar: 

Primer, pel que fa als abalisaments dels canals d’entrada i sortida dels canals, vaig fer 

una pregunta l’altre dia a motor en diverses platges. Per exemple, considerem que hi ha 

alguns semi abalisaments de canals d’entrada a motor, en diverses platges, sobre la 

banda d’un canal que comporta cert risc i tenim alguna preocupació. En altres platges no 

hi ha cap entrada d’abalisament a motor cosa que podria ser discutible. 
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Segon, en relació amb la situació dels punts de fondeig i amarrament, és incorrecte pel 

que fa a eslores, profunditats o posicionament relatiu entre ells. Tècnicament ho hem 

mirat i el cercle de fondeig alguns consideren que no està calculat. No insistirem en això. 

 

Tercer, referent als centres de lloguer de patins i altres escoles de vela no sempre 

coincideix el canal de sortida amb la posició que té en el planell de l’activitat prevista. 

Algun canal d’entrada i sortida està posat just davant d’un grup de roques – a Canyelles 

petites.  

 

Aquests aspectes tècnics, que no creiem que ara sigui el moment de debatre, nosaltres 

els volem posar de manifest perquè, d’alguna manera tenir la majoria de regidors, quan 

posem el focus en una qüestió, segurament és bastant millorable.    

   

  

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Referint-me al tema de mentir i faltar a la veritat que he dit abans, 

realment m’he equivocat perquè no volia dir que són sinònims sinó que no ho són. 

Evidentment, però el resultat final és el mateix perquè, al final, és una qüestió 

d’intencionalitat.  

 

El senyor Carles Pàramo ha dit que han retirat aquestes dues escoles de vela, o no les 

ha inclòs, en aquest Pla d’usos per conflictives. La meva pregunta en aquest sentit, en 

sentir això, és saber quantes sancions s’han imposat a aquestes escoles de vela per 

aquesta conflictivitat perquè, evidentment, l’Ajuntament té la competència normativa. Per 

tant, estableixen, poden controlar si no es fa un bon ús d’aquests usos que l’Ajuntament 

autoritza. Crec que no han tingut cap tipus de sanció en aquest sentit. O saber, també, 

quantes vegades se’ls ha advertit de l’incompliment de les normes.  

 

Per tant, sí que hi poden haver queixes de banyistes, com poden haver-hi moltíssimes 

queixes en moltes activitats que fa l’Ajuntament però això no impedeix que si, realment, 

hagués estat un tema conflictiu i l’Ajuntament hagués actuat en compliment de les 

normes, l’equip de govern podria ensenyar, avui en dia, un document amb les sancions, 
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les advertències i els incompliments de la normativa, amb base al qual podria justificar el 

perquè no se’ls renova aquesta llicència o activitat. Però aquestes proves no les tenen.  

 

Quan a l’inici d’aquest ple han parlat de proves en relació amb la reprovació de l’equip de 

govern doncs, jo ara els dic el mateix, ja que el govern tampoc té aquests tipus de proves, 

i tenien la competència per poder haver exercit el compliment de la normativa i no ho han 

fet. 

 

 

RESPOSTES DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- No es tracta de tenir cap tipus de proves en contra de les empreses 

que fins ara portava aquestes ocupacions – cap de les dues – perquè no hi ha cap 

reprovació en contra de l’empresa sinó que estem parlant de l’ocupació de l’espai públic. 

Per tant, no anem en contra de cap empresa ni tampoc anem a favor de cap empresa ni 

de cap activitat econòmica. Estem parlant de les activitats que es poden desenvolupar en 

el Pla d’usos i sempre recordant que no hi ha cap empresa que sigui propietària de cap 

d’elles sinó que tot això sempre va a concurs públic. 

 

No hem parlat de conflictivitat. Parlava de bicicletes i de la conflictivitat amb els veïns, he 

llegit el text pel que feia a l’ocupació i no per cap mala praxi de cap empresa. Aquí ningú 

s’ha referit a aquesta mala praxi sinó que és el senyor José Antonio Valdera qui, en tot 

cas, ho ha tret ara a col·lació.  

 

Sí que hi ha oportunitat política per part de l’oposició, evidentment, tota. No és la primera 

vegada que ho fan i que ens recorden que governem amb minoria. Que trist, però si en 

minoria resulta que aquelles atribucions que la llei ens atorga per poder governar no les 

hem de fer servir si a la resta de l’oposició no li sembla bé, però si estem amb majoria 

absoluta, què passa que llavors no és ètic o sí que ho és o sensible? Per això la llei 

atribueix unes competències a la Junta de Govern perquè pugui governar. Evidentment 

que participem i fem partícips però és que actuació s’ha fet com s’havia fet sempre, no hi 

ha hagut cap tipus de canvi.   
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Pel que fa a les queixes, dir-los que no ens ha arribat cap al·legació ni queixa de cap 

càmping, ni cap hotel, ni de cap particular, ni de cap altra associació que no sigui, 

evidentment, la que ha convocat la manifestació. Tot i l’enrenou que hi ha hagut durant 

tots aquests dies i que ho sap tothom perquè a les xarxes socials això ha estat reiterat 

contínuament durant totes les setmanes. Però aquí no n’ha arribat ni una més enllà de la 

recomanació, que ja he llegit, de la Federació Catalana de Vela. 

 

En relació amb la pregunta directa del senyor Manel Escobar de si s’inclouran, reiterar el 

que ja he llegit. És evident que el Pla d’usos no és tancat i que és susceptible de 

modificacions. Ens han arribat diverses al·legacions que s’estan estudiant, que es 

contestaran, i la recomanació de la Federació Catalana de Vela.  Aquestes al·legacions 

es respondran i quan siguin informades tècnicament i preparades per ser respostes a les 

persones que les han presentat, donarem compte de la resposta de les al·legacions. Ara 

mateix, no li  diré si inclourem, o no, aquestes escoles de vela perquè està pendent d’una 

resposta administrativa. 

 

Referent a la votació, és el que he dit. El primer punt de la reprovació, l’oposició ens 

reprova – l’equip de govern – i nosaltres a l’oposició també tot i que sortirà, evidentment, 

la seva reprovació. Perquè com a oposició és veritat que tenen molts drets però també 

tenen obligacions una de les quals és llegir-se els documents que els fem arribar. Cosa 

que nosaltres considerem que no han fet. Han tingut tres mesos fins que no hem arribat a 

aquest punt de debat i, segurament, no per instància de vostès sinó per alguna queixa 

que els han fet arribar. Penso que és així i que ens podríem reprovar mútuament. A més 

a més, com que crec que no poden demostrar aquesta reprovació ens guardem – com he 

dit abans – aquest dret.  

 

Votarem el primer punt i els següents no es votaran perquè instar és un prec, és 

sol·licitar, demanar i s’entén com un prec. En una moció va tot un document d’exposició 

de fets i quan vostès ens demanen saben que no és vinculant i que tampoc no podríem 

no passar-ho a votació però entenem que, ja que una moció va tota junta, el que fem és 

votar-ho i més quan ho demanem a alguna altra administració. Avui entenem que aquest 

instar és un demanar o sol·licitar. Evidentment, no és vinculant, també hem demanat a 

nivell jurídic aquesta possibilitat i se’ns ha dit que s’entén com un prec i, per tant, no 
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hauríem de passar-ho a votació. No és que es pugui o no es pugui sinó que no cal que ho 

passem a votació. 

 

Si el senyor Joan Plana vol intervenir, ara per qüestió d’ordre no pot. En tot cas, si vol 

alguna pregunta a nivell jurídic la pot fer i li farem arribar al secretari.       

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

 

Sr. Joan Plana.- Crec que aquesta decisió vulnera clarament els drets dels regidors i, per 

tant, sí que voldríem un informe jurídic al respecte i que se’ns fes arribar a tota la resta de 

grups. 

 

 

RESPOSTES DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- El fet d’entendre que instar és demanar, sol·licitar es pot considerar 

com un prec... 

   

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 

 

Sr. Joan Plana.- Aclarir que el que he dit és que si la decisió que el fet d’instar, sigui un 

prec o sigui el que sigui, no es passi a votació malgrat que una quarta part dels regidors 

de la corporació han entrat un document oficial demanat que es voti aquest fet. No si 

instar vol dir un prec o una pregunta. El fet que no es voti un document entrat per una 

quarta part dels regidors de la corporació. 

 

 

RESPOSTES DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Preguntar, doncs, al secretari si el fet que no es voti aquest prec – 

perquè no deixa de ser un prec – vulnera algun dret de l’oposició.  
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INTERVENCIÓ DEL SECRETARI DE LA CORPORACIÓ 

 

Sr. Fco. Luis Muñoz Cameo.- Jurídicament el prec ja està fet, és a dir si imaginen que 

l’equip de govern fossin de 16 persones i només un únic regidor de l’oposició, aquest 

presenta un prec i l’equip de govern votés en contra, es vulneraria el dret d’aquest 

regidor, ja que té el dret de fer un prec encara que estigui en minoria. Penso que el prec 

és formular una sol·licitud i aquesta s’ha formulat, per tant, està recollit el prec  que es voti 

o no l’equip de govern fa votant això. Que no cal votar-ho perquè si es votés un prec 

passaria que, moltes vegades, les minories no podrien fer-los perquè farien el prec però 

per votació molts cops no passaria.  

 

Entenc que hi ha un primer acord que és de reprovació que és una acció concreta i un 

segon que és un prec que queda recollit, es voti o no, perquè s’insta a l’equip de govern 

que faci això. Però no cal votar-ho. 

 

 

RESPOSTES DE LA SENYORA ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Entenem doncs que el seu prec sí que queda recollit, que la seva  

petició d’instar-nos queda recollida i que passem a l’aprovació del primer punt.  

 

 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: DEU (10) Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Olga 

Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, José M. Alvarez i José A. 

Valdera. 

 

Vots en contra: SET (7) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Francesc Giner i Fèlix Llorens.  

 

Abstencions: CAP (0)  
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En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

  

 

 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 14:24 hores, de 

la qual cosa en dono fe. 

 

Document signat electrònicament. 
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